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Förändringar av planförslaget efter samrådet:
Efter samrådet har utredningar kring förorenad mark, buller, miljökvalitetsnormer, artskydd, 
trafiklösningar och dagvatten kompletterats och planförslaget har utvecklats utifrån detta. 
Planområdet har utökats och innefattar nu även korsningen riksväg 26 och Bodalsvägen. 
Användningen ”Regemente – Y1” har döpts om till Regementsområde. Området för solceller 
och byggrätt utanför det tänkta inhägnade regementsområdet har krympt och nockhöjden för 
dessa byggrätter har minskat.

Kvarstående synpunkter efter samrådet:
Det inhägnade regementsområdet, körplanen och den södra infarten ligger i 
granskningsförslaget kvar i sina ursprungslägen. Dock så har körplanens utbredning minskat.

Ställningstagande: 
Efter gjorda justeringar bedöms detaljplanen vara redo för granskningssamråd.

Planarkitekt
Petra Hallberg Rudsvik



Se kommentarer nästa sida.

Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Resonemanget kring cirkulationsplatsen har fördjupats inför granskningen och en utformning som möjliggör 
trafiksäkerhet för oskyddade trafikanter samt god genomfart för alla typer av fordon som är aktuella är nu 
föreslagen. Kommunen ändrar i planhandlingarna rörande riksintresse för lågflygningsområde. 

Inför granskningen av detaljplanen har kommunen tagit fram en recipientbedömning för de vattenförekomster 
som ligger nedströms regementsområdet inom detaljplanen för Harberget (Recipientbedömning Harberget 
20240416) framtagen av WSP. 
Bifogad recipientbedömning motiverar att miljökvalitetsnormerna i nedströms liggande vattenförekomster inte 
riskerar att försämras. 

Bedömning i kompletterande dokument visar att planen inte riskerar att överskrida MKN med avseende på 
särskilt förorenade ämnen eller kemisk status för någon av vattenförekomsterna som länsstyrelsen nämner. 
Inte heller äventyrandet av MKN riskeras i samband med genomförandet av planen. 
Dessutom finns det gränsvärden för särskilda förorenande ämnen (gränsvärdesnormer), så även fast vi inte vet 
statusen hos dem för respektive vattenförekomst så vet vi att gränsvärdsnormen för dessa ämnen inte riskerar 
att överskridas. Detta redovisas, motiveras och bedöms för alla parametrar som typiskt sett följer med ett 
dagvatten i bilagd recipientbedömning. Bedömning är dessutom konservativ utan hänsyn till reningsåtgärder 
eller retention. 



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Med utgångspunkt från befintlig föroreningsbelastning via utsläpp från reningsverk, dagvatten från hela 
Kristinehamns samhälle, industrier och från markanvändning inom Varnumsvikens avrinningsområde bedöms 
inte påverkan från verksamhetsområdet ha någon nämnvärd betydelse. Endast halter av koppar och 
kvicksilver är något förhöjda i Varnumsvikens sediment. Vad gäller koppar är halter i södra Sverige ofta 
måttligt höga beroende på geologisk påverkan. En källa till koppar är utsläpp från kommunala reningsverk 
beroende på korrosion på ledningsnät. Koppar finns också i bromsbelägg varvid biltrafik kan vara en källa. I 
det fall att det finns koppartak inom bebyggelsen kan även dagvatten från tätorten var en källa av betydelse. 
Vad gäller kvicksilver är förhöjda halter sannolikt kopplat till inverkan från gamla utsläpp. 

Bifogad recipientbedömning motiverar att ytvattenförekomstens miljökvalitetsnormer inte påverkas. Alla de 
parametrar som typiskt sett följer med ett dagvatten har redovisats och ställts i relation till risk för påverkan 
av miljökvalitetsnormer i bilagd recipientbedömning. I det fall att förorenad mark berörs vid kommande 
markarbeten kommer sanering ske om MKM-riktvärde överskrids eller om risk bedöms finnas för negativ 
påverkan av dagvattnet. 

I bilagd recipientbedömning har en bedömning av storleksordningen mellan total, löst och biotillgänglig halt 
uppskattats. Bedömningen som är gjord där visar att den potentiella haltökningen som dagvattenutsläppen 
förutsätts ge en marginell ökning av den biotillgängliga halten av tungmetallen i recipienterna. I dagvatten är 
metallföroreningar huvudsakligen bundna till partiklar. Miljökvalitetsnormer utgår från löslig fraktion och för 
vissa metaller biotillgänglig löslig fraktion. Vad gäller totalhalter kommer med förekommande spädningar 
inte dagvattnet att kunna bidra med haltökningar av betydelse i sedimentet. 

I bilagd recipientbedömning av de vattenförekomster som ligger nedströms regementsområdet inom 
detaljplanenen för Harberget finns en bedömning av risken för överskridanden med motivering. 



Inför granskningen har en kompletterande bullerutredning tagits fram för bostäderna längs Söderled. De 
uppmätta bullernivåerna ligger inom riktgränserna.

Inför granskningen har en kompletterande utredning tagits fram för att avgränsa föroreningarna som 
identifierats inom planområdet. Denna avgränsningsundersökning visade att föroreningarna inte är 
spridda. På plankartan har egenskapsområden införts med villkor för lov och startbesked för att 
säkerställa att sanering genomförs innan områdena tas i anspråk. 

Även inplaceringsskissen som ligger till grund för hur regementet planeras har uppdaterats till 
granskningen. Storleken på vissa ytor har minskat och en del större vägbyggen har planerats bort. Större 
delen av kommunens masshanteringsyta har utgått ur planområdet. Detta gör att mängden uppkomna 
massor har minskat rejält i det nya förslaget. Massbalansutredningen har uppdaterats utefter de nya 
ingångsvärdena. Deponiområdet har avgränsats och försatts med byggnadsförbud och utökad lovplikt för 
schaktning på plankartan. Planhandlingarna har kompletterats med en tydligare beskrivning av hur 
uppkomna förorenade massor ska hanteras.

Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Kommunen uppdaterar informationen i planhandlingarna angående Gelleråsdeponin.

Kommunen har inga uppgifter om geotekniken utöver de som framkommit i PM för geoteknik. 
Planbestämmelserna var framtagna för att tydliggöra men är bortplockade från granskningsförslaget. 

Inplaceringsstudien som ligger till grund för planeringen av regementet har inför granskningsskedet av 
detaljplanen krympt vissa ytor som hade inverkan på vissa områden med naturvärden. Dessa kommer 
därmed troligtvis att lämnas orörda. Detta anses dock inte motiverat att regleras i detaljplanen. 

Inför granskningen är en artskyddsförstudie framtagen. Den visar att ett genomförande av detaljplanen 
inte på ett oacceptabelt sätt påverka arterna i området. Däremot ska bulleralstrande arbeten ska inte 
etableras under perioden 1 mars– 31 juli, dock kan redan etablerade arbeten som är störande i form av 
buller osv. samt startade innan denna period fortsätta under häckningsperioden. Det finns fynd av 
orkidén fläcknycklar i området och en dispens att få flytta dessa till andra närliggande lokaler hanteras 
just nu av Länsstyrelsen i Värmland.



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Planhandlingarna kompletteras om information om hur invasiva arter ska hanteras.

Inför granskningsskedet har dagvattenutredningen uppdaterats utifrån den nya, 
minskade inplaceringsskissen med färre hårdgjorda ytor. En tydligare analys har gjorts 
utifrån kommande höjdsättning av området vilket har möjliggjort exakta beräkningar av 
var vattnet tar vägen och hur mycket yta som krävs för att fördröja och rena. Detta har 
gett utslag på plankartan som har fått egenskapsytor där möjlighet ska ges att fördröja 
och rena avrunnet vatten innan det leds vidare till recipient. Även en bestämmelse om 
att rening ska ske till den grad att möjligheten att möjligheten att uppnå MKN vatten 
inte omöjliggörs. Utöver planbestämmelser på plankartan kommer genomförandet av 
dagvattenhanteringen att regleras genom ett genomförande- och exploateringsavtal. 



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

De dagvattenlösningar med fördröjningsytor och fördröjningsmängd bygger på att flödet ut från 
planområdet inte ska öka utan ha samma utflöde som naturmark enligt branschpraxis, 1,5 l/s. Därmed 
anses en hållbar dagvattenhantering vara möjlig med vid ett plangenomförande, både inom 
planområdet, via diken och trummor och vidare till aktuella recipienter. 

Gröna tak och genomsläppliga ytor uppmuntras i planhandlingen, men då det inte är ett krav för att 
hållbar dagvattenhantering ska kunna uppnås införs det inte som ett skallkrav på plankartan. 

Arbetet med utformningen av cirkulationsplatsen har fortskridit i nära samarbete mellan kommunen 
och Trafikverket emellan samråd och granskningssamråd. Den lösning som nu föreslås uppfyller de krav 
som ställs på trafiksäkerhet för oskyddade trafikanter, god genomfart för de typer av fordon som är 
aktuella och trafikflödet på rv 26. I granskningsförslaget så ingår cirkulationen i planområdet. 

Ett arkitektoniskt program tas fram för att skapa ett regementsområde där vistelsen för värnpliktiga 
och personal blir behaglig vid alla delar av året. 



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Ett arkitektoniskt program tas fram med hög ambition att skapa gestaltningsprinciper som ska ge 
vägledning i hur framtida etableringar ska formges. Planhandlingarna kompletteras med text som 
upplyser tydligare om detta.

Fångstgropen får en q-bestämmelse om att den ska bevaras samt ett förbud för uppförande av 
byggnader inom ett skyddsområde.



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Inför granskningssamrådet har en ny inplaceringsskiss tagits fram. Storleken på vissa ytor har minskat och 
en del större vägbyggen har planerats bort. Större delen av kommunens masshanteringsyta har utgått ur 
planområdet. Detta gör att mängden uppkomna massor har minskat rejält i det nya förslaget. 
Massbalansutredningen har uppdaterats utefter de nya ingångsvärdena. Utöver detta har de förorenade 
områdena avgränsats och därmed väntas de förorenade massorna kunna minskas betydande. 

Vid ett plangenomförande kommer sållning och siktning att lokaliseras på en plats där det stör 
omgivningen i minsta möjliga mån. 



Länsstyrelsens yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

De redaktionella synpunkterna åtgärdas i granskningsförslaget.



Yttrande Försvarsmakten Planeringsavdelningens kommentarer 



Yttrande Försvarsmakten Planeringsavdelningens kommentarer

Efter diskussioner internt med Fortifikationsverket ändras användningen av kvartersmarken till Y1 –
Regementsområde. 

Övriga synpunkter noteras.



Yttrande Försvarsmakten Planeringsavdelningens kommentarer 

Kommunen förtydligar i planbeskrivningen.



Informationen förs in i planhandlingarna.

Yttrande Försvarsmakten Planeringsavdelningens kommentarer 



Lantmäteriets yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Kommunen redogör för användningen av GATA på plankartan. 

Egenskapsgränserna är förändrade i granskningsförslaget och de olika ytorna har tydliggjorts. 



Lantmäteriet yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Redovisningen av exploaterings- och genomförandeavtal har förbättrats och konkretiserats 
till granskningsskedet. 

Information om allmän kvartersmark förs in i planhandlingarna.



Lantmäteriet yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Kommunen ändrar till år istället för månader.

Fastighetsbeteckningar redovisas i plankartan i granskningsversionen.

Samfälligheten utreds till granskningen av detaljplanen.



Lantmäteriet yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Kommunen är extra uppmärksam.

Planhandlingen redovisar att om etableringen innebär att ledningar kommer att behöva flyttas vid ett 
plangenomförande kommer flytt eller andra kostnader (t.ex. kulvertering av ledningar) för ledningar med 
ledningsrätt att belasta fastighetsägaren/byggherren om inte annat avtalas. Kostnad för flytt av ledningar utan 
ledningsrätt kommer att belasta respektive ledningsägare.

Det tydliggörs i planhandlingen att fastigheten/del av fastigheten överförs till Långmarken 2:27.



Trafikverket yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Sedan samrådsskedet har trafikanalysen utvecklats och fördjupats och förslaget har samråtts parallellt 
tillsammans med Trafikverket. Cirkulationsplatsen har nu en utformning som möter kraven i VGU.



Trafikverket yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Kommunen kommer att se över vilka frågor kopplade till trafikalstring och hållbara färdmedelsval som 
det kommer att arbetas vidare med. 

I granskningsförslaget har möjligheten till att uppföra solcellsanläggning begränsats till närmast 500 
meter från Rv 26. Även övrig byggnation kommer att begränsas till, som närmast, 300 meter från 
vägen vilket minimerar incitament för att ta ner någon skog längs med vägen. Bedömningen är att 
bebyggelsen på Harberget inte kommer att märkas i någon betydande utsträckning för trafikanter på 
Rv 26 eller E18.



Trafikverket yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

En plan för hur trafik ska hanteras under byggskedet är framtagen och presenterad för Trafikverket 
parallellt med planarbetet. 

En kompletterande bullerutredning som redovisar bullerförhållanden för bostadsområdet väster 
om Rv26 har tagits fram till granskningsskedet. Utredningen visar att acceptabla bullernivåer 
uppnås vid bostadsbebyggelsen vid Söderled. 

Inför granskningsförslaget av detaljplanen har inplaceringsstudien som ligger till grund för 
planeringen av regementet arbetats om. Vissa hårdgjorda ytor har blivit mindre och ger därför 
upphov till mindre dagvatten. I detta skede så är de fördröjningsytor utpekade som föreslås för att 
uppnå ambitionen att inga ökade flöden ska avledas genom avvattningsanläggningarna, utan 
fördröjning ska ske inom planområdet. Den i samrådsförslaget föreslagna dammen har lokaliserats 
om till ett läge längre ifrån E18.

Inför granskningsskedet har belastningsgrader i Kvarnmotet studerats vidare och resultaten 
arbetats in i den uppdaterade trafikanalysen.

Den uppdaterade trafikanalysen innehåller uppdaterade och kommunicerade 
kostnadsbedömningar.



Trafikverket yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Gcm-portarna beskrivs i den uppdaterade trafikanalysen och den norra gcm-portens upprustning 
kommer att hanteras i kommande medfinansieringsavtal. 



Region Värmland Planeringsavdelningens kommentarer

Dialogen mellan kommunen, Fortifikationsverket och Region Värmland fortsätter löpande 
genom planprocess och ett kommande genomförande.  



Tekniska nämnden Planeringsavdelningens kommentarer

Planområdet kommer inte att ingå i verksamhetsområdet för dagvatten. Resonemanget och 
kunskapsläget kring dagvattenhanteringen har inför granskningssamrådet fördjupats. 
Tydligare beskrivning och vidimering av beräknat flöde finns framtaget och åtgärder föreslås 
som fått utslag på plankartan. Arbetet med att identifiera anslutningspunkter för vatten och 
avlopp har fortgått och säkrats inför granskningen. 
Planeringsavdelningen tar i samarbete med tekniska förvaltningen fram ett exploaterings-
och genomförandeavtal med Fortifikationsverket som säkerställer effektiva, ansvarsfulla 
och uppföljningsbara dagvattenlösningar. 



Tekniska nämnden Planeringsavdelningens kommentarer

Inför granskningssamrådet har största delen av Cabbyplan utgått ur planområdet och 
kommunens verksamhet kan till största delen fortgå på platsen.

Den parallella cykelvägen har utgått ur granskningsförslaget. 

Trafikanalysen är till granskningen uppdaterad och de synpunkter som framförs angående 
trafiksäkerhet är hanterade. De lösningar som nu föreslås vid den nya södra infarten och den 
ombyggda norra infarten tar höjd för alla de olika scenarion med militära fordon, ovana 
förare, stora trafikflöden vid sportlov etc som kan tänkas uppstå och de föreslagna 
lösningarna anses kunna uppfyller de krav som ställs på trafiksäkerhet för oskyddade 
trafikanter, god genomfart för de typer av fordon som är aktuella och trafikflödet på rv 26. 



Miljö- och byggnadsnämnden Planeringsavdelningens kommentarer

Planbestämmelserna har arbetas om inför granskningen. n-bestämmelsen är 
ersatt med bestämmelser för skydd mot störningar där en given mängd ska 
avrunnet vatten ska fördröjas och renas så att MKN vatten i de mottagande 
recipienterna inte omöjliggörs.

Planbestämmelsen omformuleras för att inrymma möjligheten att använda 
sig av platsspecifika riktvärden. 

En kompletterande bullerutredning har tagits fram för de bostäder väster om 
rv26. Angående bullersituationen för fastigheter som ligger söder om 
regementsområdet finns ett resonemang i planhandlingarna, avståndet är så 
pass långt till intilliggande bostäder att buller inom regementsområdet inte 
kommer påverka på ett oacceptabelt sätt.

Egenskapsbestämmelsen a1 har utgått i granskningsskedet.

Egenskapsområden och exploateringsgrader har ändrats i 
granskningsförslaget.



Miljö- och byggnadsnämnden Planeringsavdelningens kommentarer

Bestämmelsen a2 har utgått i granskningsskedet.

Bestämmelsen b2 har utgått i granskningsskedet.

Möjligheten att uppföra byggnader närmast rv 26 har utgått i granskningsskedet. Närmaste 
byggrätten ligger nu ca 250 meter från rv 26.

Fångstgropen får en q-bestämmelse om att den ska bevaras samt ett förbud för uppförande 
av byggnader inom ett skyddsområde.



Sällskapet för naturskydd yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Inför granskningssamrådet av detaljplanen har den inplaceringsskissen som ligger till grund 
för utformningen av regementet ändrats något. En del ytor har minskats och vissa vägar har 
utgått. Den väg som tidigare planerades i närheten av Trolltjärn är nu inte längre aktuell, 
varför det är mest troligt att skogen kommer vara intakt och orörd på detta ställe. Det säkras 
till viss del i plankartan genom att det inte medges någon byggrätt på denna plats. 

Fortifikationsverket och Försvarsmakten kommer att få del av önskemålen framförda att 
bevara och dokumentera så mycket som möjligt av forn- och kulturlämningar inom 
planområde och närövningsområde och detta är den kommunicerade ambitionen. Utanför 
regementsområdet finns troligtvis goda möjligheter att bevara dessa fynd, inom 
regementsområdet kommer det dessvärre att uppstå svårigheter då stora markberedningar 
krävs för att skapa en byggbar platå.



Fortifikationsverket och Försvarsmakten har uttryckt ett önskemål om att kunna 
uppföra en enskild solcellsanläggning. Det bedöms motiverat att ge fortsatt stöd för 
detta. 

Fortifikationsverket kommer att återkomma med information om hanteringen av 
naturvärdesinventeringen och närövningsfältet.

Sällskapet för naturskydd yttrande Planeringsavdelningens kommentarer



Skanova yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Det finns ett antal allmänna ledningar både med och utan ledningsrätt eller 
annat avtal som löper genom området. Om etableringen innebär att dessa 
kommer att behöva flyttas vid ett plangenomförande kommer flytt eller 
andra kostnader (t.ex. kulvertering av ledningar) för ledningar med 
ledningsrätt att belasta fastighetsägaren/byggherren om inte annat av talas. 
Kostnad för flytt av ledningar utan ledningsrätt kommer att belasta 
respektive ledningsägare.



Ellevio yttrande Planeringsavdelningens kommentarer

Avståndet från luftledning 42 kV breddas.

Säkerhetsavståndet noteras.



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

De leder som ligger utanför det område som kommer omfattas av ett perimeterskydd 
med vakt kommer troligtvis att komma gå att nyttja även efter etableringen av 
regementet. Dessutom kommer nya leder att anläggas inom det område som blir ett 
närövningsområde öster om regementsområdet. Dessa kommer kunna nyttjas av 
allmänhet förutom vid undantagsfall då de är avlysta för övningar. 



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

Harberget är ett omtyckt och välanvänt rekreationsområde som används av både 
närboende och tillresta. Området som valts för återetableringen av Bergslagens 
artilleriregemente har utifrån bedömning som gjorts ansetts lämplig och acceptabel 
trots ianspråktagande av naturmark med minskade rekreationsmöjligheter. Detta bland 
annat pga närheten till infarterna från rv 26 och E18 och möjligheten att skapa ett 
sammanhängande regementsområde på platsen. Utanför regementsområdet kommer 
allmänhet fortsatt att kunna röra sig och nya leder kommer att skapas för rekreation. 



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

De leder som ligger utanför det område som kommer omfattas av ett 
perimeterskydd med vakt kommer troligtvis att komma gå att nyttja även efter 
etableringen av regementet. Dessutom kommer nya leder att anläggas inom det 
område som blir ett närövningsområde öster om regementsområdet. Dessa 
kommer kunna nyttjas av allmänhet förutom vid undantagsfall då de är avhysta för 
övningar. Området som valts för återetableringen av Bergslagens 
artilleriregemente har utifrån bedömning som gjorts ansetts lämplig och 
acceptabel trots ianspråktagande av naturmark med minskade 
rekreationsmöjligheter. Detta bland annat pga närheten till infarterna från rv 26 
och E18 och möjligheten att skapa ett sammanhängande regementsområde på 
platsen. Utanför regementsområdet kommer allmänhet fortsatt att kunna röra sig 
och nya leder kommer att skapas för rekreation.



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

Planeringen för hur dagvatten och skyfall ska hanteras har fördjupats sedan samrådet. 
Till granskningssamrådet har den planerade dispositionen av området förändrats något 
och en del större ytor har minskats och planerade vägar har utgått. Detta innebär att 
mindre yta kommer att hårdgöras och ge upphov till ytavrinnande vatten. Plankartan 
har försetts med fyra områden inom planområdet där fördröjning av ytavrinnande
vatten ska ske till den grad att vattenmängderna nedströms inte ökar.

I och med att den nya cirkulationsplatsen kommer att byggas kommer Bodalsvägen att 
ses över och få en upprustning på vissa delar. Vissa infarter kommer att få mindre 
justeringar och gaturummet kommer att tydliggöras. En gång- och cykelbana kommer 
att anläggas på delar av vägen. Detta kommer inte att vara möjligt för lastbilar att 
parkera längs Bodalsvägen på det sätt som de, utan lov, har gjort tidigare. Det finns 
ingen kommunal mark i anslutning till Bodalsvägen som går att upplåta för parkering. I 
samband med regementsetableringen kommer delar av vägen att kunna prövas för det 
ska klassas som säkerhetsklassat område och kommer i så fall att kunna beläggas med 
parkeringsförbud. Parkering på enskilda fastigheter har kommunen ingen befogenhet 
att reglera. 



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

Inom ramen för den trafikanalys som ligger till grund för den föreslagna södra infarten 
har ett helhetsgrepp tagits på lokaliseringsfrågan. Det finns ett stort värde att anlägga 
infarten i anslutning till den befintliga mindre infarten som finns på platsen idag. Detta 
har bland annat med siktförhållanden, avstånd mellan undergångar, kommande 
trafikmagasin att göra. Den planerade vägen ligger drygt 200 meter från er fastighet och 
i området emellan kommer skogen att bevaras. Inför granskningssamrådet av 
detaljplanen är en kompletterade bullerutredning, utifrån beräknade trafiksiffror ifrån 
ett fullt utbyggt regemente med alla typer av militärfordon, framtagen för bostäder vid 
Söderled på den västra sidan om rv 26. Denna visar att trafikbuller som överstiger 
gränsen för vad bostadsbyggnader får ha vid fasad; 60 dBA, uppnås från vägkant och ca 
40 meter från denna. På ett längre avstånd uppnås acceptabla bullernivåer på under 60 
dBA. Trafiken på rv26 är många gånger högre än den som kommer uppstå på den väg 
som kommer byggas inne på området, varför bullret kommer bli lägre och ha ett ännu 
kortare spridningsavstånd. Er fastighet som ligger drygt 200 meter från den planerade 
vägen är därmed på god marginal från bullerkällan. Skulle det trots detta uppstå 
oacceptabelt buller när regementet är i bruk bör kontakt tas med Fortifikationsverket 
för en vidare diskussion om eventuella bullerdämpande åtgärder.

I detaljplanen medges uppförandet av en solcellsanläggning inom delar av planområdet. 
I granskningssamrådet har nockhöjden för solcellsanläggning och byggnader i denna 
delen av planområdet sänkts till 15 meter. 



Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer

Diken, dränering och trummor kommer att rensas och ses över när 
dagvattenhanteringen ska genomföras. Kommunen kommer att teckna ett 
genomförandeavtal med Fortifikationsverket för att säkerställa att detta genomförs på 
ett korrekt sätt som inte förvärrar situationen nedströms. En del av projekteringen av 
den nya infart/utfart/väg kommer bestå i att planera för hur vattnet ska hanteras så att 
olägenheter inte uppstår för fastigheter nedanför regementsområdet. 

När arbetet med att anlägga dagvattenhanteringen nedströms kommer berörda 
fastighetsägare att bjudas in av Fortifikationsverket till ett dialogmöte där ni kan komma 
med värdefull kunskap om området.
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Diken, dränering och trummor kommer att rensas och ses över när 
dagvattenhanteringen ska genomföras. Kommunen kommer att teckna ett 
genomförandeavtal med Fortifikationsverket för att säkerställa att detta 
genomförs på ett korrekt sätt som inte förvärrar situationen nedströms. 

När arbetet med att anlägga dagvattenhanteringen nedströms kommer 
berörda fastighetsägare att bjudas in av Fortifikationsverket till ett dialogmöte 
där ni kan komma med värdefull kunskap om området.

Frågor om hastighetsbegränsning kopplat till trafiksäkerhet hanteras av 
Trafikverket eftersom rv26 är statlig väg. Utfarter och körsträckor kommer att 
få den hastighetsbegränsning som krävs för att upprätthålla en god trafikmiljö. 



Den föreslagna körplanen har inför granskningsförslaget minskat men ligger delvis kvar i 
sitt ursprungliga läge. Detta pga att utformningen av regementsområde och körplan är 
framarbetat utifrån markens förutsättningar och regementsområdets sammantagna 
disposition. 

Fastigheten Åsen är belägen som närmast ca 1100 meter från körplanen och därför på 
ett tillräckligt stort avstånd för att bullerstörningar inte ska uppstå.

Den södra infarten är tänkt att använda för militära transporter då denna infart/utfart 
är en trevägskorsning istället för en fyrvägskorsning vilket är gynnsamt. Placeringen av 
denna är framtagen utifrån noggranna analyser om var det sammantaget mest 
trafiksäkra och skonsamma läget för denna infart är beläget. Inför granskningssamrådet 
av detaljplanen är en  kompletterade bullerutredning, utifrån beräknade trafiksiffror 
ifrån ett fullt utbyggt regemente med alla typer av militärfordon, framtagen för 
bostäder vid Söderled på den västra sidan om rv 26. Denna visar att trafikbuller som 
överstiger gränsen för vad bostadsbyggnader får ha vid fasad; 60 dBA, uppnås från 
vägkant och ca 40 meter från denna. På ett längre avstånd uppnås acceptabla 
bullernivåer på under 60 dBA. Bostäderna på fastigheten Åsen ligger på ett avstånd av 
ca 240 meter från vägkant från rv 26 och därmed med god marginal från bullerkällan. 
Skulle det trots detta uppstå oacceptabelt buller när regementet är i bruk bör kontakt 
tas med Trafikverket för en vidare diskussion om eventuella bullerdämpande åtgärder. 

Övriga yttranden Planeringsavdelningens kommentarer
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Se kommentarer föregående sida.
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